
 

 
22. okt. 2020 

 

 

I medfør af § 37, stk. 1 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Naalakkersuisut bedes om at oplyse den gennemsnitlige husleje samt gen-

nemsnitlige huslejeregulering i de af Ejendomsaktieselskabet Illuut A/S ejede 

udlejningsboliger i Nuuk og som administreres af Agerskov Consulting i perio-

den 2015 til 2020. Den gennemsnitlige husleje og reguleringen bedes oplyst 

fra år til år i kroner per kvadratmeter og i procent. 

 

2. Naalakkersuisut bedes oplyse, hvilken paragraf/paragrafer i Landstingsfor-

ordning nr. 2 af 12. maj 2005 om leje af boliger, med senere ændringer, fore-

skriver hvad eller hvilket niveau huslejen i skal sættes til, selve lejeberegnin-

gen og varslingen af eventuelle lejereguleringer. 

 

3. Kan Naalakkersuisut oplyse hvorvidt den opkrævede lejeindtægt er tilstrække-

lig til at drive og vedligeholde Ejendomsaktieselskabet Illuut A/S udlejnings-

boliger i Nuuk således de bland andet fastholder deres værdi og ikke forfalder? 

 

4. Har Naalakkersuisut planer om at lade Ejendomsaktieselskabet Illuut A/S op-

føre flere udlejningsboliger i Nuuk? 

a. I bekræftende fald, bedes Naalakkersuisut oplyse om der er tale om 

konkrete og nærtstående planer og om huslejeniveauet vil være som det 

der er i Ejendomsaktieselskabet Illuut A/S øvrige udlejningsboliger i 

Nuuk. 

b. I benægtende fald, bedes Naalakkersuisut oplyse om der efter Naalak-

kersuisuts vurdering er tale om en kommunal opgave. 

 

 

(Medlem af Inatsisartut, Aqqaluaq B. Egede, Inuit Ataqatigiit) 

 

 

Begrundelse: 

 

Ejendomsaktieselskabet Illuut A/S har bygget mange boliger i Nuuk og folk er glade for dem. 

Ejendomsaktieselskabet Illuut A/S har lettet presse på boligmarkedet selvom der fortsat er 

stor boligmangel, især efter de billigere boliger. 

 

Jeg ønsker, at mit spørgsmål besvares indenfor 10 på hinanden følgende arbejdsdage. 

 


